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PROTOKÓŁ Nr XX/16 

nieplanowanej sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 18 marca 2016 roku 

w siedzibie Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

 

Początek obrad godz. 8.00 zakończenie godz.8.35.  

Obecnych na sali obrad 11 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. (nieobecni: radna Czesława 

Olejniczak, radny Marcin Frasunek, radny Dawid Chęciński, radny Mirosław Wolak).  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda  

 

Obrady były nagrywane na dyktafon.  

 

Ad. 1 i 2 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1do protokołu 

 

Porządek obrad sesji:  

1/ Otwarcie obrad. 

2/ Stwierdzenie quorum. 

3/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016,  

 

b/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XVII/82/15 Rady Gminy Marciszów z dnia              

30 grudnia 2015 r.   

 

4/ Zakończenie obrad sesji.  

 

Do przedstawionego porządku uwag nie wniesiono. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.3.  

Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016,  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda poinformowała radnych, że wypadło nam w trybie pilnym 

zwołanie tej sesji z tego względu, ponieważ dzisiaj musimy odwieźć wniosek do Wrocławia 

na budowę toru rowerowego  pumptrack koło domu kultury w Marciszowie. W pierwszej 

wersji było planowane, że złożymy ten wniosek na jesieni do Kwiatu Lnu. Jest lepsza opcja 

do złożenia, gdzie dofinansowanie jest 75% łącznie z watem do Dolnośląskiego Funduszu 

Pomocy Rozwojowej. Nigdy nie korzystaliśmy jeszcze z tego funduszu, zakwalifikowanych 

zostało 35 gmin. Warto złożyć i jeżeli się załapiemy to będziemy realizować a jeżeli się nie 

załapiemy to nie będziemy realizować tego zadania, bo kwota zawarta w tej chwili                  

w budżecie – 100 000,00 zł jest za mała, żeby zrobić ten tor rowerowy. Według tego funduszu  

dają część jako dotację, a drugą część jako rozliczenie. Jeżeli będziemy robić to do końca 
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października tak jak jest założone we wniosku, to może jeszcze zwrócą nam te środki w tym 

roku albo będą one w roku następnym. Jeżeli się nie załapiemy to środki zawsze można 

przesunąć na inne inwestycje, ale żeby złożyć wniosek to zadanie musi być w budżecie i radni 

muszą wyrazić zgodę czy chcą realizować takie zadanie.   

Radny Edmund Orzechowski  

Zapytał co znaczy tor rowerowy pumptrack i czy nie ma innych bardziej potrzebnych rzeczy, 

żeby skorzystać z tego funduszu i wykorzystać te 100 000,00 zł.?   

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Wyjaśniła, że na ten tor rowerowy w tamtym roku została wykonana dokumentacja. Do tego 

funduszu są ograniczone zadania i jest dużo środków na place zabaw i na dzień dzisiejszy 

mamy tylko taką dokumentację i z tego możemy skorzystać.  

Radny Edmund Orzechowski 

Zapytał czy na to jest już dokumentacja? 

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Odpowiedziała, że w tamtym roku była zaplanowana w budżecie dokumentacja na kwotę 

5 000,00 zł  i została wykonana. Jesteśmy pod ten wniosek przygotowani i planowaliśmy 

złożyć go do Kwiatu Lnu. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Powiedziała, że była na takim spotkaniu z Kwiatu Lnu, na którym pan Cepielik lobbował za 

tym torem.   

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Powiedziała, że jest to też tor typu plac zabaw z przeszkodami, na którym można na rolkach 

jeździć, na rowerze.   

Radny Władysław Wróblewski   

Zapytał gdzie ma to stać? 

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Odpowiedziała, że za domem kultury w Marciszowie  

Radny Andrzej Mitczak  

Powiedział, że fajnie, jest za tym, ale boli go jedna rzecz, że jak braknie z funduszu 

sołeckiego jak robimy inwestycję, żeby skończyć na dwie lampy to nie ma pieniędzy.  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Wyjaśniła, że fundusz ma to ograniczenie, że musi się mieścić w danym przedsięwzięciu.   

Radny Andrzej Mitczak  

Powiedział, że powinniśmy skończyć daną inwestycję, bo brakuje kawałek i będziemy do niej 

wracać to się nie znajdzie nawet 5 -10 000,00 zł bo nie ma pieniędzy a tu jesteśmy 

zaskakiwani jakimiś inwestycjami, które gdzieś tam wskakują i na to pieniądze są. Prosi, 

żebyśmy się jakoś szanowali, bo nie chcemy tu blokować, ale to tak trochę boli.  

Radny Władysław Wróblewski   

Powiedział, że cztery lata temu z funduszu sołeckiego w Domanowie plac zabaw jest 

niewykonany.  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Odpowiedziała, że jest dokumentacja.  

Radny Władysław Wróblewski   

Powiedział, że jeżeli jest dokumentacja to skończmy to wszystko, co było zaplanowane. 

Oświetlenie   w Domanowie nie jest zrobione. To, co mówiłem na ostatniej sesji, dokumenty 

mam z każdego zebrania wiejskiego w Domanowie. Było zebranie w związku z kaplicą          

w Domanowie cmentarną, byli mieszkańcy, był ksiądz i zacytuje co powiedzieli mieszkańcy: 

panie Wójcie kiedy będzie kaplica w Domanowie? Wójta odpowiedz - Jeżeli wola 

mieszkańców jest taka to te 5 – 6 000,00 zł znajdziemy w budżecie i zrobimy. Tak jest             

w protokole napisane w zebraniu wiejskim. Na to mam dokumenty i dlatego chciałem zrobić 



 3 

zebranie wiejskie, zaprosić panią Przewodniczącą, pana Wójta. Mieszkańcy niech się 

wypowiedzą. Nie trzeba oszukiwać narodu, bo się oszukuje naród, obiecuje się przed 

wyborami a później się robi kota ogonem i się zamiata wszystko pod dywan. W tej chwili 

znowuż w zeszłym roku miało być oświetlenie zrobione, pokazywałem pani dokumentację, 

którą jako sołtys z mieszkańcami złożyłem, co Wójt zleciał z góry i mówi co ty już tu 

krzyczysz, co tu się dzieje,  ja jestem od tego. Oświetlenie nie wykonane w zeszłym roku, 

zapis tkwi z funduszu sołeckiego.   

Radny Edmund Orzechowski 

Zwrócił uwagę, że dzisiaj jest inny temat.  

Radny Władysław Wróblewski   
Odpowiedział, że wie, ale skończcie to co są projekty, co są obiecane rzeczy i inne.  

Radny Piotr Gwóźdź  

Powiedział, że rozumie brak pieniędzy ale nasza świadomość jest troszeczkę dziwna, bo jeżeli 

za złotówkę będziemy mieli 7,50 zł., Może to boli, bo to w Marciszowie, ale zróbmy to może                   

w Ciechanowicach, może  w przyszłym roku będzie taka okazja. Tyle razy  mówimy, mamy 

przygotowany jakiś projekt, sami wyraziliśmy na to zgodę. Jest ten projekt z tamtego roku      

i szkoda go nie wykorzystać i są pieniądze. Będziemy dyskutować nad czymś, co jest 

normalne.   

Radny Władysław Wróblewski   
Powiedział: panie Piotrze zróbmy to w Domanowie, nie ma problemu.  

Radny Edmund Orzechowski 

Zauważył, że dokumentacje jest na Marciszów.  

Radny Adam Ryżowski  

Powiedział, że zgadza się z panem Piotrem. Jest możliwość  pozyskania tych środków, 

próbujmy, tylko tak, jak powiedział któryś z przedmówców nie w ten sposób. Są pewne 

założenia, są pewne kierunki i trzymajmy się tego. Jeżeli wyskakuje jakaś sytuacja 

sporadycznie to zgoda. Tutaj akurat złotówka za 7,50 zł i nikt nie ma żalu, że to będzie            

w Marciszowie, bo to logiczne tak jak stadion narodowy w Warszawie. Nie będziemy robić 

takiego toru w Wieściszowicach, bo to jest bez sensu. Chodzi o sam styl załatwiania sprawy. 

To trwa już kilka lat, to się zwraca uwagę, ale to tak przechodzi a to nie powinno tak być. My 

powinniśmy mieć świadomość, ale również osoby, które chcą nam coś proponują, żeby coś 

realizować czy wdrożyć jakiś projekt,  muszą też mieć świadomość, że my też jeszcze trochę 

myślimy. Bynajmniej ja myślę i tu popieram. Nie w ten sposób, natomiast jeżeli można te 

środki pozyskać to nie ma co dyskutować. Tutaj jest jeszcze drugi element, tak jak 

powiedziała pani Skarbnik, może być ale nie musi. Jest okazja, próbujmy. Pieniądze, które 

chcą dać trzeba brać.  

Radny Edmund Orzechowski 

Powiedział, że uważa, że ten temat powinniśmy zamknąć. Daliśmy na ten projekt, jest to                       

w Marciszowie, tylko jeśli już wylewamy żale to wylewamy do końca. W tamtym roku 

obiecano nam, że po wstępnej analizie oświetlenia w Świdniku tych ciemnych miejsc, że bez 

dokumentacji postawi się lampy. Przeznaczamy 7 000,00 zł z fundusz i okazuje się, że sama 

dokumentacja kosztowała prawie 7 000,00 zł i nie mówimy o założonej lampie. Jeśli nam 

ktoś udziela informacji, że np. za 7 000,00 zł postawimy 4 lub 5 lamp to ciągniemy do końca 

a tu się okazuje po pół roku, że z tych 7 000,00 zł, które przeznaczyliśmy na doświetlenie 

tych ciemnych miejsc mamy tylko pieniądze na dokumentację i później daleka droga do 

postawienia lamp. Radny uważa, że urzędnik udzielając informacji, że za te pieniądze coś 

doświetlimy to on musi wiedzieć co mówi.  

Radny Adam Ryżowski  

Poparł poprzednią wypowiedz informując, że Wieściszowice też w ten sposób zostały 

wmanewrowane.  
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Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Podsumowując powiedziała, że te żale prosi wylewać na normalnej sesji. Też jest od pracy 

technicznej i czytając wnioski, odnośnie doświetlenia zawsze pyta sołtysa, czy jest 

uzgodnione  z pracownikiem i czy będzie można to zrealizować? Skoro potwierdza się, że jest 

to uzgodnione z pracownikiem to nie dyskutuje na ten temat.  

Radny Adam Ryżowski  

Ponownie poparł wypowiedz radnego Orzechowskiego bo prawda jest taka, że było 

powiedziane, że jeżeli stoją słupy to nie jest inwestycja tylko tak jak to określono potrzebna 

jest zgoda Tauronu na założenie lampy. Na tej podstawie była zaproponowana kwota, bo 

wydawało się, że starczy. Teraz się okazuje, że starcza tylko na dokumentację. Żeby rada 

sołecka czy sołtys przeznaczyła we wniosku jakieś pieniądze to musi być etap wstępny co my 

chcemy, a tego nie ma. Mówi się co innego a później robi się co innego. Teraz np. jest 

ogłoszony konkurs na dokumentację, jest sześć wiosek, radny pozwolił to sobie wyciągnąć 

jak to wygląda i ma dokumentację. Też został postawiony przed sytuacją, że będzie 

dokumentacja a nie będzie punktów świetlnych. Musi teraz zrobić zebranie i wytłumaczyć 

ludziom, dlaczego zrobiono tak a nie inaczej. Dogadywanie się jest na etapie początkowym      

a u nas w gminie na końcowym. Jak już są przeznaczone środki to wtedy zastanawiamy się co 

robić a to powinno być odwrotnie.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Poprosiła o zaprotokołowanie takiego wniosku, żeby informacja udzielana radnym przez 

pracowników urzędu była rzetelna. 

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Przypomniała, że na początku jak był fundusz sołecki był zwyczaj, że w sierpniu składali 

sołtysi propozycje tego co chcą. Na początku osobiście się tym zajmowała i szła do 

pracownika, który musiał postawić parafkę, że dane przedsięwzięcie się zmieści                      

w zaplanowanej kwocie i informowała sołtysów, że nie zmieszczą się w tej kwocie, ale jeżeli 

dane sołectwo dalej się upierało i nie zwiększało środków na to przedsięwzięcie to 

wychodziło później tak, jak wychodziło. A teraz też jest zdziwiona małymi kwotami.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Podsumowując poinformowała, że o tym torze dowiedziała się przy okazji tego spotkania       

w fundacji Kwiat Lnu, gdzie pan Cepielik zabiegał o te środki. To była pierwsza informacja     

i uważa, że jest okazja pozyskać jakieś środki dla gminy. Zgadza się również z tym, co było 

powiedziane, bo widzi wiele równych problemów, ale jeżeli nie skorzystamy z tego teraz, to 

nie weźmiemy tych pieniędzy w ogóle. A ten przelicznik jednak jest korzystny, że możemy tu 

więcej zyskać.  

Radny Władysław Wróblewski   
Powiedział do Przewodniczącej, że fajnie tylko mniej kłamstw i oszustwa i by było wszystko 

ok.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Powiedziała, że zgadza się, że informacja powinna być od początku rzetelna i nie byłoby 

niepotrzebnych dyskusji.  

Radny Edmund Orzechowski 

Powiedział, że zadaje sobie pytanie czy pracownik gminy udziela tą informację z niewiedzy    

czy z chęci wprowadzenia w błąd, bo to można interpretować różnie? 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

odpowiedziała, że chyba z niewiedzy i tutaj należałoby doinformowywać pracowników, żeby 

oni wiedzieli w jakiej przestrzeni mogą się poruszać i jakich informacji udzielać i wtedy nie 

będzie niedomowień.  
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Radny Władysław Wróblewski   
Powiedział: Pani Przewodnicząca było dwóch pracowników w tym jeden pan kierownik, 

oszukali mnie, okłamali.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Odpowiedziała radnemu Wróblewskiemu, że to jest temat rzeka, będziemy jeszcze na pewno 

wracać a dzisiaj szanując Państwa czas, żeby nie przedłużać przystąpimy do przegłosowania.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 11 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 2 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XX/99/16 

 

Radny Andrzej Mitczak  

Powiedział, że zauważył, że jest to z nadwyżki budżetowej czyli były pieniądze a jak my 

przyszliśmy, żeby skończyć kawałek inwestycji to nie ma pieniędzy a jak się okazuje jest 

nadwyżka, są pieniądze. Można było dołożyć 5 000,00 zł. i temat byłby skończony a tak to od 

nowa będziemy robić dokumentację, będziemy znowu szukać pieniędzy a można było 

skończyć tanio i porządnie.   

Radny Julian Polański  

Poinformował, że za 9 000,00 zł miało być zrobione oświetlenie do transformatora. Pan 

Wiesiek powiedział: dołóżcie, to zrobimy do wiaduktu. Dołożyliśmy 6 000,00 zł i dalej jest 

do transformatora   i nie dołożymy, bo nie ma z czego a tu sto tysięcy z rękawa.    

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Powiedziała, że jak się robi w grudniu daną inwestycję  to już jest koniec roku.  

Radny Adam Ryżowski  

Zwrócił się do pani Skarbnik, że jeżeli mówi, że inwestycję robi się w grudniu to tu jest 

prawda, bo jeżeli inwestycje zaplanowaną robi się w grudniu a inwestycje wrzuconą, bo 

akurat taka była potrzeba robi się w lipcu to nie jest wina Rady i rad sołeckich tylko to jest 

wina tutaj, w tym budynku. Inwestycje bocznymi drzwiami wprowadzane są robione                  

a inwestycje, które były klepnięte, były zatwierdzone robi się na koniec.  

Radny Edmund Orzechowski 

Zapytał co będzie jeżeli gmina nie załapie się na dofinansowanie? Czy gmina ma pomysł jak 

wykorzystać te 100 000,00 zł?  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Odpowiedziała, że z tych 35 gmin około połowa załapie się i nie wiemy czy my  będziemy     

w tej połowie i dlatego mówiła, że te środki będzie można przeznaczyć na inne zadania, 

ponieważ mamy jeszcze drugą opcję złożenia tego projektu na jesieni do Kwiatu Lnu              

z realizacją w roku 2017.  

Radny Edmund Orzechowski 

Zwrócił uwagę, że jego pytanie było troszeczkę inne – czy mamy pomysł na inne 

wykorzystanie tych pieniędzy? 

Skarbnik Gminy Krystyna Magda 

Odpowiedziała, że na to pytanie nie odpowie. Dostaje do budżetu zmiany żeby zrezygnować  

z tego zadania, zrobić inne i na podstawie tego pisze uchwały a Państwo to akceptują lub nie.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 
Powiedziała, że pozwoli sobie, żeby decyzje w sprawie zadysponowania środków, jeżeli nie 

zostaną one na ten cel przeznaczone, żeby Rada podjęła, żeby ustaliła priorytety i żeby te 

pieniądze scedować na te zadania. 
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Skarbnik Gminy Krystyna Magda 
Wytłumaczyła, że to Rada, Państwo mogą przegłosować lub nie. Każde nowe zadanie 

inwestycyjne musi być wprowadzane do budżetu uchwałą Rady. Jeżeli np. do tego zadania 

brakuje a mieści się w danym dziale i są wolne środki to Wójt zarządzeniem czy ze swojej 

rezerwy może do tego dołożyć. Nigdy nie może otworzyć nowego zadania, dlatego zawsze 

pisze wyraźne uzasadnienia, więc pisząc uchwałę, że będzie zmiana zadania widać z jakiego 

jest działu, w załączniku pokazuje się nowe zadanie, więc Państwo mogą  powiedzieć na sesji, 

że nie chcą tego zadania i jeżeli zostanie to przegłosowane większością głosów to jest 

Państwa racja. Jeżeli by to nowe zadanie, ten pumptrack nie zależało od Państwa to tej sesji 

dzisiaj by nie było.  

 

b/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XVII/82/15 Rady Gminy Marciszów z dnia      

30 grudnia 2015 r.   

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 11 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 3 do protokołu.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Uchwała otrzymała nr XX/100/16 

 

Ad.4. 

Zamknięcie obrad sesji.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy złożyła 

obecnym życzenia wielkanocne oraz o godzinie 8.35 dokonała jej zamknięcia. 

 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

 

Protokołowała                               Przewodnicząca Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                    Jadwiga Adamczyk 

Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania  

wniosków unijnych  

 


